



الإمكانيات والإيمان

- ❖ سأل الرب فيلبس سؤالاً "من أين نجد خبزاً" - ولم يكن قصد الرب هو البحث عن مكان ليبتاع منه الخبز - بل كان قصده أن يكشف عن الإمكانيات الموجودة لدي الرسل - لا إمكانيات الخبز - بل إمكانيات الإيمان - وما حدث بعد ذلك دليل واضح علي ما قلته - فحين ظهرت إمكانيات إيمان الرسل في طاعتهم لأمر الرب أن يتكئوا الناس فرقاً وأن يوزعوا الخبز والسّمك - ظهرت نتيجة الإيمان بلا حدود.
- ❖ مشكلة العالم هي الإمكانيات المحدودة مع إيمان يكاد يعدم - لقد قال الرب "متي جاء ابن الإنسان أعله يجد الإيمان علي الأرض"؟
- ❖ ما هي مشكلتنا نحن؟ لعلها نفس مشكلة العالم - إن الرب ينظر إلينا "أين إيمانكم"؟
- ❖ حين نبدأ حياتنا في هذه البلاد بإمكانيات قليلة وإيمان أقل - نصرخ : ماذا نفعل؟
- ❖ حين نواجه مشاكل عائلتنا والجو غير الموافق للإيمان الحقيقي حولنا - نصرخ كما صرخ التلاميذ "إصرف الجمع" - فنقول نحن أيضاً "إصرفنا لنعود من حيث أتينا".
- ❖ أنظر إلي هذه الكنيسة - حين عرضت لشرائها أمام الذين سبقونا - قيل لهم أنها كبيرة عليكم وإمكانياتكم قليلة - والآن ماذا نري بعد أقل من ٥٠ سنة؟
- ❖ هل إمكانياتك قليلة أيها الأب أو أيتها الأم؟ ليس لي لغة ولا خبرة وأولادي يعرفون أكثر مني - ولكن بإيمانك الثابت القوي تقود السفينة..
- ❖ هل إمكانياتك قليلة أيها الخادم؟ أين إيمانك لأنك به تستطيع أن تنشئ أجيالاً وأجيالاً..
- ❖ إن أيدينا المرفوعة ضعيفة تحتاج لمن يسندها وأصواتنا الخافتة تحتاج أن تعلق بالرجاء.

Resources and faith

- ❖ The Lord asked Philips "Where can we get bread". The Lord didn't mean to find a place to get bread from. He meant to discover the capabilities of the apostles, not of bread, but of faith. What happened after that is my proof. Because when the capabilities of faith of the apostles when they obeyed the Lord to make the people to sit down in groups, and to set the loaves and the fish before them, then the result of faith became clear without limits.
- ❖ The problem of the world is the limited resources along with diminishing faith. The Lord said "When the Son of Man comes, will He really find faith on the earth?"
- ❖ What is our problem? Maybe it is the same problem of the world. The Lord looks to us saying "Where is your faith?"
- ❖ When we begin our life in this country, with few resources and fewer faith, we cry saying, what can we do?
- ❖ And when we face the problems of our families, with surroundings not fit for real faith, we cry as the apostles did "Send them away". So we may say also, send us away, back to where we came from.
- ❖ Let us look to this church. When those who came before us offered to buy it, many said to them; it is a big church, and your resources are very limited. And look now, after less than fifty years, what do we see?
- ❖ Are your capabilities few you father or mother? I have no language, no experience. My kids know more than I know. But with your steady and strong faith you can lead your boat.
- ❖ Are your gifts few you servant? Where is your faith? For with it you can raise generations after generations.
- ❖ Our raised hands need to be supported. Our faint voices need to be higher and higher with hope.

Blessed Engagement

The Church congratulates her beloved Jonathan Ghaly and Mary Bastawros for the blessed engagement and wishes them the complete happiness by the Holy Matrimony

Blessed Baptism

The Church congratulates her beloved Adel Tawfik and his wife Rasha Boktor for the baptism of the blessed son Mark. May God bless his upbringing and growth.

Church News and Schedule by telephone: 514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email: mark@saintmarkmontreal.ca

for visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service Schedule

مواعيد الخدمة

+ Holy Liturgy	Mon	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ Holy Liturgy	Tue	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعتراقات
+ Holy Liturgy	Wed	4½ - 7	PM	+ القداس الإلهي
+ Holy Liturgy	Thu	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7-8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Sons of Light club	Sat	2½ - 7	PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat	7½ - 11	PM	+ عشية - درس كتاب - تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	12 - 1½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Hymns Meeting	Sun	1½ - 2	PM	+ درس ألحان
+ Servants Meeting	Sun	2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. يبدأ صوم نينوي غداً وتقام القداسات كالتالي:

الإثنين	10:30 - 1 م
الثلاثاء	10:30 - 1 م
الأربعاء	4:30 - 7 م
الخميس	8 - 10 ص
الجمعة	8 - 10 ص

2. يعرض في لوحة الإعلانات إعلان فيلم كارتون عن الكنيسة القبطية - تقوم بتوزيعه كنيسة واشنطن.

3. يقام قداس تذكاري للأربعين للمرحومة إيفون سليمان ميخائيل السبت القادم الساعة 9 صباحاً بكنيسة السيدة العذراء، وهي والدة كل من فكري وجمال ولوريس وآمال بشارة.

4. يقام معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية (6 - 12 سنة)، كما يقام معسكر لأطفال نفس المرحلة في الأسبوع الأول من مارس (أجازة نصف العام). للإستعلام وتسجيل الأسماء الإتصال بنيفين أسعد (514 - 583 62 43)، آخر موعد للتسجيل 24 فبراير.

5. يعرض فيلم "حدث في تلك الليلة.." لقداسة البابا شنودة الثالث، وذلك يوم الجمعة 29 فبراير الساعة 7 مساءً بقاعة مدرسة George Vanier والتذاكر متاحة لدى مرقت صليب.

6. دراسة الكتاب عشية السبت المقبل عن نبوة باروخ.

خطوبة مباركة

تهنيء الكنيسة أولادها جوناثان غالي و ماري بسطوروس بالخطوبة المباركة وترجو لهما تمام الفرح

بالإكليل المقدس

عمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أحبائها عادل توفيق وزوجته رشا بقطر بعمودية الإبن المبارك مارك بارك الله في نموه ونشأته

CHURCH NEWS

1. The Nineveh fast will start tomorrow and the Holy Liturgies will be prayed according to the following schedule:

Monday	10 : 30 - 1:00 p.m.
Tuesday	10 : 30 - 1:00 p.m.
Wednesday	4:30 - 7:00 p.m.
Thursday	8:00 - 10:00 a.m.
Friday	8:00 - 10 a.m.

2. A poster in the information panel shows a cartoon film about the Coptic church, the film is distributed by the church of Washington.

3. A Holy Liturgy in memory of the departed Ivon Soliman Mikhail will be prayed next Saturday at 9:00 a.m. at the Church of the Holy Virgin Mary. she is the mother of Fikri, Gamal, Laurice and Amal Bichara.

4. A summer camp for the children of the primary stage (6 - 12 years old) will be organized as well as a camp during the first week of March (semaine de relâche). For information and reservation please call Nevine Assaad (514 - 583 62 43). Last date for registrations 24 February.

5. A film for H.H. Pope Shenouda III "It happened that night" will be shown on Friday, 29 February, at 7.00 p.m. at "George Vanier" hall. Tickets are available with Mervat Salib.

6. Bible study next Saturday will be about the prophecy of Baruch.